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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ PERMANENT 7/2015 

 

Núm. de sessió: 8/2015 

Data: 28 de octubre de 2015 

Hora de començament: 12 h 00 min 

Hora d’acabament: 13 h 45 min 

Membres 

Assisteixen: Rosa Argelaguet, José Miguel Giménez, David Parcerisa, Maria Rosa Giralt, 
Josefina Pla, Marc Solé, Pere Palà, Montserrat Pons, José Juan de Felipe, Josep Maria 
Rossell, F. Xavier de las Heras, Joan Jorge, Conxita Lao, Montse Solé, Maria Chavarria i 
Raquel Ibarz.  

S’excusen: Toni Dorado, Xavier Gamisans, Maria Albina Puente, Jesús Vicente.  

No assisteixen: Oriol Canyadell. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la Comissió Permanent 7/2015 

2. Informe de la Directora 

3. Dades de matriculació al curs 15/16 

4. Aprovació, si s’escau, del reglament de la Comissió del Màster de Rec. Naturals 

5. Informe de la DAM 

6. Assumptes sobrevinguts 

7. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la reunió 

 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la CP 7/2015 

 

El secretari demana si algú vol fer alguna esmena a l’acta, la Comissió Permanent mostra 
la seva conformitat amb la mateixa. Alguns membres de la Comissió Permanent sol·liciten 
que s’aprovi provisionalment ja que volen revisar-la amb més deteniment, si hi ha alguna 
esmena es comunicarà a la següent Comissió Permanent. 

 

S’aprova per consens però de forma provisional l’acta 7/2015. 
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2. Informe de la Directora 

 

La Directora inicia l’informe explicant que la xarxa de directors de la UPC està plantejant si 
es modifiquen els criteris de repartiment de diners ja que, actualment, penalitza a les 
escoles petites. La problemàtica radica en que segons com es fa el càlcul afavoreix o 
perjudica a uns o a altres i és difícil que tothom es posi d’acord. S’està intentant que hi 
hagi una quantitat fixa per número d’estudiants a temps complert i una part variable en 
funció de l’equipament. Tot això seguirà i s’anirà informant, un cop se sàpiga el 
pressupost UPC on es farà el repartiment. 

Ahir es va anar a l’IES Cal Gravat per explicar el projecte de Robots i parlar amb la 
persona responsable de tallers per estudiants de secundària a la Diputació de Barcelona. 

D’altra banda s’està treballant amb la Fundació UPC per implementar un postgrau dirigit a 
les empreses. Perquè funcioni cal que les empreses s’hi impliquin i per això s’estan fent 
visites a les empreses, entre altres IBERPOTASH i DENSO. En el cas de Denso també es 
va parlar sobre possibles col·laboracions amb l’EPSEM i de moment col·laboraran a l’acte 
de graduació. Una altra empresa amb la que s’està treballant és SEAT i properament s’hi 
farà una visita per concretar les col·laboracions. 

També s’ha reunit amb el rector i altres membres del rectorat per parlar del Pla Estratègic, 
del qual n’estan satisfets. Explica que el curs 17/18 s’iniciarà la nova titulació d’automoció 
i la titulació dual d’electrònica, el 16/17 s’iniciarà el nou grau de Mines. També s’està 
treballant en el Grau en Enginyeria Química, per una banda s’està a l’espera de veure el 
pla d’estudis que proposaran les altres escoles de la UPC per pensar quin pla d’estudis es 
fa a l’EPSEM. Es pot considerar que hem arribat a una situació estable, on el rectorat està 
satisfet amb les nostres actuacions i amb el projecte de titulacions que hem plantejat. 

D’altra banda, el rector ha confirmat la seva assistència a l’acte de graduació del proper 5 
de novembre. Ja s’està preparant tot, es tornarà a fer a la Sala d’Actes d’Althaïa. 

També ha realitzat diverses reunions amb estudiants per dinamitzar la vida a l’escola, hi 
ha dos estudiants a la DAM i delegats de classe amb els quals s’han fet diverses 
reunions. Actualment hi ha l’associació dels penjats que són els castellers, una associació 
d’estudiants que volen fer un cotxe i un altre grup d’estudiants que els agrada el Manga. 
Amb els delegats hi ha bona relació i s’hi mantindran reunions de forma regular. 

També es va fer una visita al pare Abat de Montserrat per explicar-li el que es fa a 
l’EPSEM. 

El que es preveu que donarà més feina és organitzar el grau dual d’electrònica amb les 
empreses. L’altre front és el Museu de Geologia Valentí Masachs, s’ha parlat amb 
l’alcalde de Manresa, que està a la diputació de Barcelona i s’ha compromès a fer 
actuacions al museu a l’any 2017. 

També s’està parlant amb el responsable de CFGS de l’IES Lacetània per veure si poden 
oferir un CFGS relacionat amb Indústries Extractives i que puguin alimentar el Grau de 
Mines. 

 

Pons: demana si es canviarà el Pla d’Estudis de Mecànica. 

Directora: diu que no, ja que hi ha poc marge de canvi pel tema de les atribucions, però 
espera que el grau d’automoció serveixi per incentivar l’entrada d’estudiants a totes les 
titulacions. 

Pla: puntualitza que hi ha molts CFGS que poden subministrar estudiants. 

Palà: comenta que caldrà fer una estimació de quines seran les necessitats de l’EPSEM 
respecte l’encàrrec docent i el personal acadèmic. 
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Directora: confirma que caldrà fer-ho però cal comptar que les empreses, segurament, 
podran pagar algun associat pel grau d’automoció. 

 

3. Dades de matriculació al curs 15/16 

 

El cap d’estudis explica les dades actuals de matriculació. En total hi ha 118 estudiants a 
Industrial/Mines, desglossats en: 8 electricitat, 25 electrònica, 45 mecànica, 33 química i 6 
mines, a més de 1 estudiant que no ha indicat preferència. Per altra banda 43 a iTIC, amb 
una entrada total a l’EPSEM de 161 estudiants. Aquest any s’ha incrementat el nombre 
d’alumnes en primera preferència de 70 a 89, al juliol s’hi van afegir 20 i al setembre hi va 
haver una davallada important tancant els números globals a la mateixa xifra que en el 
curs passat. 

 

Directora: el fet que ens mantenim en els mateixos nombre d’estudiants es veu com a 
positiu per part de la comissió del Pla Estratègic. Tot i així es tenen esperances de millora. 

 

4. Aprovació, si s’escau, del reglament de la Comissió del Màster de Rec. 
Naturals 

 

De las Heras explica com s’ha generat el document i que aquesta comissió depèn 
directament de l’EPSEM. Aquesta comissió estarà integrada per 3 persones. 

Jorge: diu que cal esmenar la primera línia de la normativa per explicitar que es refereix al 
Màster de RRNN. 

Chavarria: comenta que en tot cas això és una modificació del reglament preexistent. 

Palà: diu que cal explicitar que és una normativa. 

Chavarria: demana si algú de secretaria hauria d’estar en aquesta comissió. 

De las Heras: contesta que és una comissió acadèmica en la qual es pot convidar a 
estudiants o PAS. 

 

S’aprova per consens el document incorporant la modificació proposada per Juan Jorge. 

 

5. Informació de la DAM 

 

No hi ha intervencions. 

 

6. Assumptes sobrevinguts 

 

La Josefina Pla explica el document del seguiment del pressupost. Destaca que hi ha un 
increment de pressupost per convenis, lloguer d’espais i càtedra de 17.690 euros. 
Descomptant les despeses hi queden 22.650 euros que es destinaran a refer una aula 
d’informàtica i una modificació al laboratori de química. 
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També s’està a l’espera d’un nou pla TIC que serveixi per renovar equipament informàtic. 
Sembla que el 2016 sortirà aquesta convocatòria de pla TIC. S’està a l’espera de resposta 
del rectorat. 

 

Parcerisa: recorda que hi ha pendent una inversió per finalitzar el laboratori de Mines. 

Directora: diu que es tindrà una reunió amb el Masó per parlar-ne. Queda pendent també 
el laboratori de Mecànica que està molt obsolet; una possibilitat és la donació de material 
per part d’empreses com la Denso. 

 

El professor de l’àrea de Mines David Parcerisa explica com s’està desenvolupant la 
memòria de verificació del nou Grau en Enginyeria Minera. A banda del pla d’estudis, 
aprovat per la Junta de l’EPSEM, exposa la proposta de curs de retitulació dirigit als 
Enginyers Tècnics de Mines titulats en el sistema de titulació antic i el quadre 
d’adaptacions pels estudiants que manifestin la voluntat d’adaptar-se al nou Grau. Explica 
que s’ha fet una assemblea d’estudiants i que els estudiants que actualment estan cursant 
1er i 2on any del Grau en Enginyeria dels Recursos Energètics i Miners han manifestat la 
voluntat majoritària d’adaptar-se, mentre que els estudiants que estan cursant 3er i 4at 
any prefereixen mantenir-se en el grau vigent. Els mecanismes d’adaptació del grau 
vigent al nou grau se sotmetran properament a aprovació per part de la Junta de l’EPSEM 
però prèviament es vol sotmetre el document a revisió de la Comissió Permanent. 

 

Els membres de la Comissió Permanent proposen algunes esmenes i acorden enviar el 
document als responsables de les diferents àrees de coneixement de l’EPSEM perquè 
proposin les esmenes convenients al document abans de sotmetre’l a la Junta de 
l’EPSEM. 

 

7. Torn obert de paraules 

 

Jorge: demana que es clarifiqui el tema de la direcció del Museu i que s’expliciti qui pot 
optar-hi, opina que hauria de ser un geòleg. 

Directora: creu que tothom qui tingui una bona idea pot optar a la direcció i, en aquest  
sentit, l’escola ha d’estar oberta a això. Ara cal cobrir la plaça de Director però cal veure 
en el futur com evolucionarà el Museu i quines opcions hi ha per dinamitzar-lo. 

Jorge: demana que es facin públics els criteris de selecció. 

Directora: explica que en el futur cal definir el museu com una figura que pugui fer 
recerca i col·laborar amb altres universitats, a curt termini cal nomenar director i seguir 
tirant endavant el Museu. 

de las Heras: comenta que properament tindrem ja més de 50 tesis llegides i cal 
destacar-ho i donar-hi difusió. Informa que li ha caducat el certificat digital i que el procés 
de renovació és molt complex. 

Chavarria: diu que qui té la competència en fer el certificat digital és la biblioteca i que per 
això cal, en primer lloc, activar-lo i després desplaçar-se a la biblioteca. També opina que 
el procés es pot millorar. 
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ACORDS 

S’aprova per consens: 

- Acta de la Comissió Permanent 7/2015. 

- Reglament de la Comissió del Màster de Recursos Naturals 

 

Vist-i-plau  

El Secretari     La Directora 

 

 

David Parcerisa                                                                  Rosa Argelaguet 

 

Manresa, 28 d’octubre de 2015 


